



Ottawa Board of Health

Agenda

- Meeting #:** 9
- Date:** Monday, February 12, 2024, 5:00 pm
- Location:** Champlain Room, 110 Laurier Avenue West, and by electronic participation
- Members:** Chair Catherine Kitts, Vice-Chair Tammy DeGiovanni, Member Elyse Banham, Member Brent Bauer, Member Danielle Brown-Shreves, Member Marty Carr, Member Sabrina Chung, Member Laura Dudas, Member Glen Gower, Member Theresa Kavanagh, Member Rawlson King

Casey Whiticar, Board Secretary
(613) 807-5318
Casey.Whiticar@ottawa.ca

-
1. Notices and meeting information for meeting participants and the public

Please see the attached document for public notices and meeting information, including: availability of simultaneous interpretation and accessibility accommodations; *in camera* meeting procedures; processes and timelines for written and oral submissions; personal information disclaimer for correspondents and public speakers; notices regarding minutes; and remote participation details.

2. Roll Call
3. Regrets
4. Declarations of Interest

5. Confirmation of Minutes

Confirmation of minutes of the meeting of December 4, 2023

6. Communications

Three communication items have been received (held on file with the Board of Health Secretary).

7. Motion to Introduce Reports

BE IT RESOLVED THAT the Confirmation of the Chair and Vice-Chair for 2024, the Chair of the Board of Health Verbal Report, the Medical Officer of Health Verbal Report, the Verbal Report on the Education Session Regarding Voluntary Mergers and the reports titled: Indigenous Health, Rights and Reconciliation: Annual Update and Attendance at the Association of Local Public Health Agencies' (alPHa) Winter Symposium, be received and considered.

7.1 Confirmation of the Chair and Vice-Chair for 2024

File ACS2024-OPH-BOH-0001- City-wide

THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit:

1. **Confirm the election of Councillor Catherine Kitts as Chair for 2024, to be confirmed at the first meeting of each year of its term as required by the Health Protection and Promotion Act; and**
2. **Confirm the election of Member Tammy DeGiovanni as Vice-Chair for 2024, to be confirmed at the first meeting of each year of its term as required by the Health Protection and Promotion Act.**

7.2 Chair of the Board of Health Verbal Report

File ACS2023-OPH-BOH-0002 – City-wide

That the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive this verbal report for information.

7.3 Medical Officer of Health Verbal Report

File ACS2023-OPH-MOH-001 – City-wide

That the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive this verbal report for information.

7.4 Verbal Report on the Board of Health Education Session Regarding Voluntary Mergers

File ACS2024-OPH-BOH-0003 – City-wide

7.5 Indigenous Health, Rights and Reconciliation: Annual Update

File ACS2023-OPH-HED-0001 – City-wide

THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive, for information, this update on Ottawa Public Health’s continuing efforts to become a culturally safe and humble organization, as outlined in the OPH Reconcili-ACTION Plan.

7.6 Attendance at the Association of Local Public Health Agencies’ (alPHa) Winter Symposium

File ACS2023-OPH-BOH-0004 – City-wide

THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit approve the participation of Chair Kitts, Vice-Chair DeGiovanni and Member Bauer at the Association of Local Public Health Agencies’ (alPHa) Winter Symposium, to be held February 16, 2024.

8. Motion to Adopt Reports

BE IT RESOLVED THAT the Confirmation of the Chair and Vice-Chair for 2024, the Chair of the Board of Health Verbal Report, the Medical Officer of Health Verbal Report, the Verbal Report on the Education Session Regarding Voluntary Mergers and the reports titled: Indigenous Health, Rights and Reconciliation: Annual Update and Attendance at the Association of Local Public Health Agencies’ (alPHa) Winter Symposium, be received and adopted.

9. Motions Requiring Suspension of the Rules of Procedure

10. Notices of Motions (For Consideration at Subsequent Meeting)

11. Confirmation By-law

BE IT RESOLVED THAT Confirmation By-law no. 2024-1, a by-law of the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit to confirm the proceedings of the Ottawa Board of Health at its meeting of February 12, 2024, be read and passed.

12. Inquiries

13. Adjournment

14. Next Meeting

Monday, April 15 - 5:00 PM



Conseil de santé d'Ottawa

Ordre du jour

- N° de la réunion :** 9
- Date :** le lundi 12 février 2024, 17 h 00
- Endroit :** Salle Champlain, 110, avenue Laurier Ouest, et participation par voie électronique
- Membres :** Présidente Catherine Kitts, Vice-présidente Tammy DeGiovanni, Membre Elyse Banham, Membre Brent Bauer, Membre Danielle Brown-Shreves, Membre Marty Carr, Membre Sabrina Chung, Membre Laura Dudas, Membre Glen Gower, Membre Theresa Kavanagh, Membre Rawlson King

Casey Whiticar, Secrétaire du Conseil

613-807-5318

Casey.Whiticar@ottawa.ca

-
1. Avis et renseignements concernant la réunion à l'intention des participants à la réunion et du public

Veillez voir le document ci-jour pour des avis publics et renseignements concernant la réunion, y compris : la disponibilité des services d'interprétation simultanée et des mesures d'accessibilité; les procédures relatives aux réunions à huis clos; les procédures et échéanciers pour les soumissions écrites et orales; les avis de non-responsabilité relativement aux renseignements personnels pour les correspondants et les intervenants; les avis relatifs aux procès-verbaux; et les détails sur la participation à distance.

2. Appel nominal

3. Absences
4. Déclarations d'intérêt
5. Adoption des procès-verbaux

Adoption des procès-verbaux de la réunion du 4 décembre 2023.

6. Communications

Trois éléments de communication ont été reçus (versement au dossier par le Secrétariat du Conseil de santé).

7. Motion portant présentation des rapports

Il EST RÉSOLU QUE la Confirmation de présidence et de vice-présidence pour 2024, le Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé, le Rapport verbal de la médecin chef en santé publique, le compte rendu verbal de la séance d'information sur les fusions volontaires, et les rapports intitulés: Santé, droits et réconciliation pour les populations autochtones : Mise à jour annuelle et Participation au symposium d'hiver de l'Association of Local Public Health Agencies (alPHa), soient reçus et examinés.

7.1 Confirmation de présidence et de vice-présidence pour 2024

N° de fichier : ACS2024-OPH-BOH-00## – À l'échelle de la ville

Que le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa :

1. **Confirme l'élection de la conseillère Catherine Kitts en tant que présidente pour l'année 2024, décision qui doit être confirmée lors de la première réunion du Conseil chaque année de son mandat, comme l'exige la Loi sur la protection et la promotion de la santé;**
2. **Confirme l'élection de la membre Tammy DeGiovanni en tant que vice-présidente pour 2024, décision qui doit être confirmée lors de la première réunion du Conseil chaque année de son mandat, comme l'exige la Loi sur la protection et la promotion de la santé.**

7.2 Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé

N° de fichier : ACS2023-OPH-BOH-0002 – À l'échelle de la ville

Que le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa prenne connaissance de ce rapport verbal à titre d'information.

7.3 Rapport verbal de la médecin chef en santé publique

N° de fichier : ACS2023-OPH-MOH-001 – À l'échelle de la ville

Que le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa prenne connaissance de ce rapport verbal à titre d'information.

7.4 Rapport verbal sur la séance de formation du Conseil de santé sur les fusions volontaires

N° de fichier : ACS2024-OPH-BOH-0003 – À l'échelle de la ville

7.5 Santé, droits et réconciliation pour les populations autochtones : Mise à jour annuelle

N° de fichier : ACS2023-OPH-HED-0001 – À l'échelle de la ville

QUE le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa reçoive, à titre d'information, cette mise à jour sur les efforts continus de Santé publique Ottawa pour devenir une organisation culturellement sûre et humble, tel que décrit dans le plan Reconcili-ACTION de SPO.

7.6 Participation au symposium d'hiver de l'Association of Local Public Health Agencies (alPHa)

N° de fichier : ACS2023-OPH-BOH-0004 – À l'échelle de la ville

QUE le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa approuve la participation de Président Kitts, le Vice-Président DeGiovanni et membre Bauer au symposium d'hiver de l'Association of Local Public Health Agencies (alPHa), qui aura lieu par participation électronique le 16 février 2024.

8. Motion portant adoption de rapports

IL EST RÉSOLU QUE la Confirmation de présidence et de vice-présidence pour 2024, le Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé, le Rapport verbal de la médecin chef en santé publique, le compte rendu verbal de la séance d'information sur les fusions volontaires, et les rapports intitulés: Santé, droits et réconciliation pour les populations autochtones : Mise à jour annuelle et Participation au symposium d'hiver de l'Association of Local Public Health Agencies (alPHa), soient reçus et adoptés.

9. Motions exigeant la suspension des règles de procédure

10. Avis de motions (pour examen lors d'une réunion subséquente)

11. Règlement de ratification

IL EST RÉSOLU QUE le Règlement de ratification (no 2024-1), un règlement municipal du Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa ratifiant les délibérations du Conseil de santé d'Ottawa lors de sa réunion du 12 février 2024, soit lu et adopté.

12. Demandes de renseignements

13. Levée de la séance

14. Prochaine réunion

Le lundi 15 avril – 17 h